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Referat af Ordinær Generalforsamling i Dansk Selskab for Klinisk 
Mikrobiologi, 

Lørdag d. 7. marts 2015 kl. 10.30   

På Hotel Nyborg Strand 

 

 

DAGSORDEN 

1. Valg af dirigent.  
Jens Jørgen Christensen blev valgt som dirigent og konstaterede, at generalforsamlingen var 
rettidigt indkaldt.  
  

2. Beretning fra formanden. 

Formanden aflagde beretning, der henvises til rundsendt udgave.  
Der var en kommentarer vedr. bestyrelsesmedlemmers samarbejde med industrien. DSKM 
bør følge de allerede eksisterende retningslinjer, som er udfærdiget af SST.  
Beretningen blev godkendt.  

 

3. Beretning fra udvalgene.  

a)  Uddannelsesudvalget. Den tidl. formand Marianne Kragh (MK) aflagde beretning 
for Barbara Holzknecht, som var forhindret, der henvises til rundsendt udgave. Der 
var to spørgsmål til beretningen: 1) Er det fortsat muligt at afholde de nuværende 
kurser uden at ændre kompetencevurderingsmetoder. MK anførte, at SSTs forslag 
skal ses som et idekatalog. 2) Er det nu i hoveduddannelsen mulig at overføre 
merit for kompetencer fra tidligere uddannelse eller kurser? MK svarede, at de 
uddannelsessøgende tidsmæssigt ikke bør stilles dårligere, fordi de har 
kompetencer fra tidligere uddannelse. I dispensationssager, hvor der søges om 
overførelse af merit for specialespecifikke kurser gives mulighed for 
meritoverførsel, men det kan være meget komplekst og vanskelig at erstatte de 
specialespecifikke kurser.  

Man takkede MK for den store indsats som hovedkursusleder og beretningen blev 
godkendt. 

b)  Sundhedsstyrelsens inspektorordning. Jette Bangsborg aflagde beretning, der 
henvises til rundsendt udgave. Beretningen blev godkendt. 

 

c) Arbejdsgrupper og udvalg med DSKM repræsentation. Der henvises til rundsendt 
udgave. Det blev anført, at revision af meldesystemet er gået i stå til trods for, at 
behovet er stort, arbejdet bør genoptages. Formanden svarede, at det afventer en 
afgørelse om smitteberedskabet. 

Beretningerne blev godkendt 

  

4. Aflæggelse af det reviderede regnskab. 

a)  DSKM: Kassereren Mette Damkjær Bartels fremlagde regnskabet. Regnskabet 
blev godkendt. 

b) Dansk - Fransk Komité Paul Horstmann: Knud Siboni (KS) fremlagde regnskabet. 
KS foreslog herefter, at kommitteen bliver udvidet med to yngre medlemmer, en 
person fra Østdanmark og en person fra Vestdanmark. Han vil forfatte en mail, som 
sekretæren kan sende rundt til alle medlemmer. Dette blev godkendt. 

Regnskabet blev godkendt 
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5. Fastsættelse af kontingent.  

Bestyrelsen foreslog uændret kontingent, kr. 300 per år, dette blev godkendt. 

 

6. Eventuelle forslag fra bestyrelsen og medlemmerne.  

Medlemmers forslag, som ønskes behandlet på den ordinære generalforsamling, skal 
indgives til bestyrelsen, ledsaget af en motivering, senest to uger inden 
generalforsamlingen. Ingen indkomne forslag. 

 

7. Valg af Formand.  

Formanden, Svend Ellermann-Eriksen var på valg og genopstillede, han blev genvalgt. 

 

8. Valg til bestyrelsen. 

Bestyrelsesmedlem Inge Panum er på valg og genopstiller, hun blev genvalgt. 

Bestyrelsesmedlem Helga Schumacher ønskede at træde ud af bestyrelsen, som foreslog 
Hans Linde Nielsen. Han blev valgt. 

Bestyrelsesmedlem Jørgen Harald Engberg ønskede at træde ud af bestyrelsen, som 
foreslog Sanne Grønvall Kjær Hansen. Hun blev valgt. 

  

9. Valg til udvalg og andre tillidsposter. 

 Ua) Uddannelsesudvalget: 

Mette Damkjær Bartels var på valg og kunne ikke genopstille.  

Bestyrelsen foreslog at bestyrelsen får mandat til at udpege et medlem ved næste 
bestyrelsesmøde. Dette blev godkendt.  

Jette Brommann Kornum var på valg og genopstillede. Hun blev genvalgt. 

Sara Thønnings var på valg og genopstillede. Hun blev genvalgt. 

De af bestyrelsen udpegede repræsentanter for uddannelsesregionerne: 

Region Nord: Helga Schumacher, genudpeget. 
Region Øst: Jens Jørgen Christensen ønsker ikke at fortsætte, Ina Schleimann er udpeget. 
Region Syd: Ute Wolff Sønksen er flyttet til region Øst og kan ikke fortsætte, i stedet blev 
Claus Østergaard udpeget.  

 

Ub) Inspektorer: 

Jette Bangsborg forlod posten som seniorinspektor, og inspektorerne indstillede til 
generalforsamlingen, at Barbara Holzknecht indtræder som seniorinspektor i Region Øst 
men samtidigt fungerer som juniorinspektor, indtil en ny juniorinspektor fra YM har 
gennemført SSTs inspektorkursus i november 2015. Til afløsning af Barbara indstillede 
inspektorerne Sara Thønnings som juniorinspektor i Uddannelsesregion Øst.  

Dette blev godkendt. 

Pia Littauer var på valg og blev genudpeget. 

 

c) Ansættelsesudvalg til undervisningsstillinger:  

I henhold til Regioners notat vedr. Procedure for ansættelse af læger i 
speciallægeuddannelsens hoveduddannelsesforløb udpeger specialeselskabet medlemmer 
til ansættelsesudvalgene. Da man ikke længere må være udpeget til egen region er 
følgende medlemmer udpeget: 

Region Nord: Jørgen Engberg; Region Syd Inge Panum og Region Øst: Helga 
Schumacher. 

http://plastikinstruksen.dk/systems/1631A89F-3BFC-4E32-A6C8-8B68E9B25973/Ny%20ans%C3%A6ttelsesprocedure_endelig%20juni%202008.DOC
http://plastikinstruksen.dk/systems/1631A89F-3BFC-4E32-A6C8-8B68E9B25973/Ny%20ans%C3%A6ttelsesprocedure_endelig%20juni%202008.DOC
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10. Valg af revisorer og 2 revisorsuppleanter. 

Revisor Ram Dessau var på valg og kunne ikke genopstille, bestyrelsen foreslog Brian 
Kristensen som ny revisor. Han blev valgt. 

Revisor Dennis Schrøder Hansen var på valg og kunne ikke genopstille, bestyrelsen 
foreslog Anne Kjerulf som ny revisor. Hun blev valgt. 

Revisorsuppleanterne Brian Kristensen og Anne Kjerulf var på valg og kunne ikke 
genopstille. Bestyrelsen foreslog Ram Dessau og Dennis Schrøder Hansen som nye 
suppleanter. De blev valgt. 

 

10. Eventuelt.  

a) Jørgen Kurtzhals anførte, at han er involveret i oprettelse og udvikling af mikrobiologi i 
Afrika og opfordrer medlemmer (afdelinger) til at sende eventuelt udstyr, som ikke længere 
er i brug. 

b) YMs formand Ulrich Stab Jensen oplyste, at YM afholder den årlige uddannelsesdag for 
introduktionslæger den 26. maj. Program mm. Vil blive tilsendt snarest. 

c) JP anførte, at han er udpeget til at sidde i patientklagenævn og ønsker at udtræde. Det 
hedder i dag patientombudsmand. Det anden udpegede er Niels Høiby Bestyrelsen vil 
kigge på det. 

  
 


